
Protokół Nr 10/17

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, które odbyło się 
w dniu  6.06.2017 r. godz. 13.15, sala  Nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach.

Posiedzeniu przewodniczyła- Grażyna Wójcik – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności ( zał. nr  1).

 Porządek obrad :  

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad i przyjęcia protokołu. Nr 9/17 z dnia
25.05.2017 r.

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic
na 2017 r.–proj. nr 1.

3. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta
Pabianic na 2017 r.–proj. Nr 7.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic
na 2017 r.–proj. nr 8.

5. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  realizacji
Programu „Pabianickie zielone podwórka”.

6. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zawierania  porozumień
międzygminnych  z  jednostkami  samorządu  terytorialnego  w  zakresie
przyjmowania do Schroniska dla zwierząt w Pabianicach bezdomnych psów.

7. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  zmieniającą  uchwałę  nr  XXXVII/476/17
Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  z  dnia  2  marca  2017  roku  w  sprawie
określenia  zasad  realizacji  „Programu  usuwania  azbestu  i  odpadów
zawierających azbest z terenu Miasta Pabianice” na rok 2017. 

8. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  refundacji
kosztów poniesionych na realizację „Programu ograniczania niskiej emisji na
terenie Miasta Pabianice” na rok 2017 i 2018.      

9. Sprawy różne.
                                                                                       

Ad. 1
Informacja  nt.  przyjęcia  porządku  obrad  i  przyjęcia  protokołu. Nr  9/17  z  dnia
25.05.2017 r.
Nie było uwag do porządku  i protokołu – przyjęto.

Ad.2
Projekt przedstawiała  Skarbnik Miasta Anna Łosiak 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2017
r.–proj. nr 1.  (zał nr 2).
 uzasadnienie -Miejski Zakład Pogrzebowy
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Zwiększenie dochodów o kwotę 40.000,00 zł wynika ze wzrostu wpływów z tytułu
wykonywanych usług pogrzebowych. Pozyskane środki przeznacza się na wydatki
bieżące w kwocie 40.000,00 zł
Zarząd  Dróg  Miejskich  W  związku  z  dodatkowymi  dochodami  w  wysokości
253.400,00 zł uzyskanymi:

 ze sprzedaży składników majątkowych - 7.400 zł
 wpływami z usług - 246.000 zł

zwiększa się plan wydatków o kwotę 253.400 zł z przeznaczeniem na:
 zakup oprogramowania do obsługi KASY i OPŁAT firmy Sputnik Software Sp.

z o.o.
 wykonanie  robót  budowlanych  obejmujących  przebudowę  odcinka

ciepłociągu  od  punktu  stałego  Ps8a7/1  do  komory  K8a8,  w  związku  z
budową ulicy Siennej w Pabianicach - 246.000 zł

Radny Tadeusz Feliksiński – 246  tys. zł o co chodzi nie było tych usług. 

Skarbnik Miasta Anna Łosiak- to jest wniosek ZDM, ma materiały na górze.

Dyrektor Zarządu Dróg Miejskich Stanisław Wołosz-  jest to wpływ za usunięcie
kolizji w ul Siennej i to płaci ZEC i dlatego nam zwracają.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem  projektu uchwały  –19, przeciw-0, 
wstrzymało się -0. Przyjęto. 

Ad.3

Projekt przedstawiała  Skarbnik Miasta Anna Łosiak 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Pabianic na
2017 r.–proj. Nr 7..  (zał nr 3).
uzasadnienie  -  Zmniejsza się  plan na zdaniu  pn:  „Modernizacja  odwodnienia  w
rejonie ul. ks. P. Skargi / Bugaj" o kwotę 104.900 zł. W 2017 r. zostanie wykonana
dokumentacja  projektowa  wraz  z  częściową  realizacją  inwestycji  w  zmienionym
zakresie. Środki przenosi się na zadania:

 „Rowerowe  Łódzkie-  Integracja  różnych  systemów  transportu  zbiorowego
poprzez  rozbudowę  węzłów  przesiadkowych  w  województwie  łódzkim".  Z
powodu złożenia wniosku o dofinansowanie projektu zachodzi konieczność
zabezpieczenia  kwoty  7.000  zł,  stanowiącej  udział  Miasta  Pabianice  w
realizację przedmiotowej inwestycji.

 „Modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej  w Pabianicach". W związku z
aplikowaniem o dofinansowanie Unii Europejskiej w ramach Zintegrowanych
Inwestycji  Regionalnych  Regionalnego  Programu  Operacyjnego
Województwa  Łódzkiego  na  lata  2014-2020  zachodzi  konieczność
zabezpieczenia środków w wysokości 97.900 zł.

Kancelaria Prezydenta Miasta
Zmniejsza  się  plan  na  zadaniu  pn:  „Zakup  licencji  programu  finansowo-
księgowego" o kwotę 32.000 zł. Środki przenosi się na:
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 zadanie  pn:  „Brama  wjazdowa"  w  związku  z  planowaną  inwestycją  dot.
założenia automatycznej bramy wjazdowej na ul. Św. Jana 4 zwiększa się
środki o 2.000 zł. Wartość ofert przekracza zaplanowaną wcześniej kwotę.

zadanie pn: „  Wymiana okien w budynku ul.  Św. Jana 4"  w związku z brakiem
zgody konserwatora zabytków na wymianę stolarki okiennej na okna z PCV muszą
być  zamontowane  okna  o  stolarce  drewnianej  dlatego  też  przenosi  się  na  to
zadanie środki w wysokości 30.000 zł.
Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem  projektu uchwały  –19, przeciw-0, 
wstrzymało się -1. Przyjęto. 
Ad.4
Projekt przedstawiała  Skarbnik Miasta Anna Łosiak 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2017
r.–proj. nr 8.  (zał nr 4).
Wydział Inwestycji i Eksploatacji
Zmniejsza  się  plan  wydatków  majątkowych  na  zadaniu  pn.  „Budowa  Obiektu
Regionalnego Centrum Sportów Wodnych w Pabianicach” o kwotę 2.100.000 zł.
Korekta  podyktowana  jest  faktem,  iż  planowany  do  ogłoszenia  konkursu  na
wsparcie  tego  zadania  zostanie  opublikowane  z  terminem  zgłoszenia   do  30
czerwca 2017 r.

Przewodnicząca Komisji  Grażyna  Wójcik-  rozumie,  że  30.06   będzie  ogłoszony
konkurs ?

Skarbnik Miasta Anna Łosiak – tak.

Radny Dariusz Cymerman- czy są przecieki kiedy byłaby  realizacja ?

Skarbnik Miasta Anna Łosiak - nie wie,  może wydział będzie wiedział.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem  projektu uchwały  –19, przeciw-0, 
wstrzymało się -0. Przyjęto. 

Ad.5
Projekty przedstawiała Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka 
Pietrowska.

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad realizacji  Programu
„Pabianickie zielone podwórka”.  (zał nr 5).
uzasadnienie-Opracowanie i  realizacja programu wsparcia działań związanych z
zagospodarowaniem terenów zielonych przy budynkach wielorodzinnych pozwoli
na  wspomaganie  rozwoju  wspólnot  i  społeczności  lokalnych  w  zakresie
polepszenia warunków wypoczynkowych mieszkańców miasta Pabianice poprzez
poprawę estetyki otoczenia budynków Wspólnot Mieszkaniowych. Ideą programu
jest  nie  tylko  zazielenianie  nowych  terenów,  czy  porządkowanie  i  odnowa
istniejących, ale również przystosowanie przyległego do budynków otoczenia do
potrzeb  mieszkańców,  tak  aby  stały  się  miejscami  sąsiedzkich  spotkań,
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odpoczynku i integracji społeczności lokalnej.
W wyniku realizacji programu wzrośnie dostępność do terenów zieleni, tym samym
zwiększy się atrakcyjność miejsc zamieszkania i komfort życia mieszkańców.
Realizacja  Programu wspólnie  ze  społecznością  Wspólnot,  znajdujących się  na
przeznaczonych do zagospodarowania nieruchomościach, daje ponadto gwarancję
dbałości mieszkańców o urządzone tereny.

Naczelnik Agnieszka Pietrowska – celem jest  poprawa estetyki międzyosiedlowej
zachęcenie wspólnot do rewitalizacji terenów zielonych. 
Do  podstawy  prawnej  uchwały  doszła  jedna  zmiana  ustawy  o  sam.  poz.  730
Zgłasza autopoprawkę w tej i następnych uchwałach.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik- ile tych wspólnot.

Naczelnik   Agnieszka  Pietrowska-  chodzi  o  5  terenów  na  razie  gotowych  do
realizacji ale wspólnot  jest więcej, mają tereny wspólne po obrysie budynku.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik- czy jest możliwość grodzenia.

Naczelnik  Agnieszka Pietrowska- nie, mają być otwarte i dostępne dla wszystkich.
Do  15.08.br.  chcemy  zebrać  wnioski  i  chyba  w  tym  roku  tylko  dokumentacje
projektowa a realizacja w przyszłym roku.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem  projektu uchwały  –11, przeciw-8, 
wstrzymało się -0. Przyjęto. 

Ad.6

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zawierania  porozumień
międzygminnych z jednostkami samorządu terytorialnego w zakresie przyjmowania
do Schroniska dla zwierząt w Pabianicach bezdomnych psów.  (zał nr 6).
uzasadnienie  -  Zmiana  przedmiotowej  uchwały  wynika  z  konieczności
dostosowania tego aktu prawnego do zasad techniki prawodawczej oraz obecnie
obowiązujących przepisów prawa. Na podstawie art. 10 ust. 1, art. 74 ustawy z dnia
8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2016 r. poz. 446 z późn. zm.)
gminy mogą zawierać porozumienia międzygminne w sprawie powierzenia jednej z
nich określonych przez nie zadań publicznych. Gmina wykonując zadania publiczne
objęte porozumieniem przejmuje prawa i obowiązki pozostałych gmin, związane z
powierzonym  jej  zadaniem,  a  gminy  te  mają  obowiązek  udziału  w  kosztach
realizacji powierzonego zadania. Zgodnie z art. 3 ust. 2 pkt 14 ustawy z dnia 13
września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (t.j. Dz.U. z 2016 r.
poz.  250  z  późn.  zm.)  gminy  zapewniają  czystość  i  porządek  na  swoim
terenie  m.  in.  poprzez  zapobieganie  bezdomności  zwierząt  na  zasadach
określonych w przepisach o ochronie zwierząt. Wart. 11 ust. 1 ustawy z dnia 21
sierpnia  1997  r.  o  ochronie  zwierząt  (t.j.  Dz.U.
z  2013  r.  poz.  856  z  późn.  zm.)  ustawodawca  określił,  iż  zapobieganie
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bezdomności  zwierząt  i  zapewnienie  opieki  bezdomnym  zwierzętom  oraz  ich
wyłapywanie należy do zadań własnych gmin.
Gminy,  które na swoim terenie nie posiadają schroniska dla zwierząt,  w którym
mogłyby umieszczać m. in. odłowione psy ze swojego terenu zobowiązane są do
zawierania  porozumień  z  gminą,  która  posiada
takie  schronisko  i  będzie  mogła  przyjmować  do  niego  bezdomne  zwierzęta
deklarując  tym samym konieczność  podjęcia  współpracy  w zakresie  opieki  nad
zwierzętami bezdomnymi. Na podstawie proponowanej uchwały Prezydent Miasta
Pabianic  będzie  mógł  zawierać  porozumienia  międzygminne  w  zakresie
przyjmowania  do  Schroniska  dla  zwierząt  w  Pabianicach  bezdomnych  psów
w  zależności  od  możliwości  schroniska.  W  związku  z  tym,  że  schronisko  dla
zwierząt  bezpośrednio  podlega  Prezydentowi  zasadne  jest  upoważnienie
Prezydenta  Miasta  Pabianice  do  zawierania  porozumień  międzygminnych  w
przedmiotowym  zakresie.  Biorąc  pod  uwagę  powyższe  podjęcie  uchwały  jest
uzasadnione.
Naczelnik   Agnieszka  Pietrowska  –  mamy  porozumienie  z  gminą  Szydłowiec  i
Zgierz , obecnie zmniejszyła się  ilość bezpańskich zwierząt i chcemy też z innymi
gminami zawierać porozumienia.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem  projektu uchwały  –19, przeciw-0, 
wstrzymało się -0. Przyjęto. 

Ad.7

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  zmieniającą  uchwałę  nr  XXXVII/476/17  Rady
Miejskiej  w Pabianicach z dnia 2 marca 2017 roku w sprawie określenia zasad
realizacji „Programu usuwania azbestu i odpadów zawierających azbest z terenu
Miasta Pabianice” na rok 2017.   (zał nr 7).
uzasadnienie-Zgodnie  z  art.  403  ust.  4  i  5  Ustawy Prawo Ochrony Środowiska
finansowanie ochrony środowiska polegać może na udzielaniu dotacji  celowej, a
zasady  jej  udzielania  oraz  tryb  postępowania  w  sprawie  jej
rozliczania określa Rada Gminy w drodze uchwały.  Dnia 2 marca 2017 r.  Rada
Miejska  w  Pabianicach  podjęła  uchwałę  nr  XXXVlI/476/17
w  sprawie  określenia  zasad  realizacji  „Programu  usuwania  azbestu  i  odpadów
zawierających azbest z terenu Miasta Pabianice" na rok 2017.
W  załączniku  nr  1  do  ww.  uchwały  określono,  iż  dotacja  realizowana  będzie
poprzez pokrycie części kosztów realizacji inwestycji ze środków Wojewódzkiego
Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Łodzi.  Wojewódzki
Fundusz  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Łodzi  z  dniem
01 kwietnia 2017 r. zamknął nabór wniosków o udzielenie dofinansowania w formie
dotacji  na  usuwanie  wyrobów  zawierających  azbest,  z  uwagi  na  znaczne
przekroczenie  kwoty  wnioskowanej  w  stosunku  do
zaplanowanych na ten cel środków. W związku z powyższym, Miasto nie będzie
prawdopodobnie  mogło  w  roku  bieżącym  uzyskać  z  WFOŚiGW  w  Łodzi
dofinansowania  na  usuwanie  wyrobów zawierających azbest.  Mając na uwadze
zainteresowanie  mieszkańców Pabianic  możliwością  pozyskania  dofinansowania
oraz złożone wnioski,  do ww.  uchwały należałoby wprowadzić zmiany odnośnie
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sposobu  finansowania  programu,  tzn.  sfinansować
zadanie  ze  środków  własnych  Miasta.  Środki  na  ten  cel  zabezpieczone  są  w
budżecie Wydziału Ochrony Środowiska na rok 2017 w Dz. 900 Rozdz. 90003 §
4300  zadanie  nr  5090201.  Będziemy  starać  się  w  końcówce  roku  ponownie
wystąpić o refundację poniesionych wydatków. Podjęcie zaproponowanej uchwały
umożliwi  wsparcie  mieszkańców  w  usuwaniu  i  unieszkodliwianiu
wyrobów zawierających azbest.

Naczelnik  Wydziału  Ochrony  Środowiska  Agnieszka  Pietrowska  -   2.03.br
podejmowaliśmy uchwalę,  myśleliśmy,  że  będzie dofinansowanie z WFOŚiGW ,
my mamy środki zabezpieczone w budżecie i chcemy mieszkańcom  sfinansować
to zadanie tylko ze środków miasta.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem  projektu uchwały  –19, przeciw-0, 
wstrzymało się -0. Przyjęto.

Ad.8
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad refundacji kosztów 
poniesionych na realizację „Programu ograniczania niskiej emisji na terenie Miasta 
Pabianice” na rok 2017 i 2018.        (zał nr 8).
uzasadnienie - Niniejsza uchwała określa zasady refundacji kosztów poniesionych
przez właścicieli nieruchomości na zadania służące ochronie powietrza (likwidację
niskiej emisji), w ramach „Programu ograniczania niskiej emisji" na lata 2017-2018
ogłoszonego  przez  Wojewódzki  Fundusz  Ochronny  Środowiska  i  Gospodarki
Wodnej  w  Łodzi.  Wprowadzenie  systemu  dofinansowania  do  wymiany  źródła
ogrzewania  w  ramach  Programu ograniczania  niskiej  emisji  (PONE)  na  terenie
Miasta  Pabianice  wymaga  uporządkowania  zasad,  na  podstawie  których
przedmiotowy  program  będzie  funkcjonował.  Regulamin  refundacji  precyzuje
obowiązki  osób  ubiegających  się  o  uzyskanie  refundacji,  określa  wysokość
maksymalnej  refundacji  i  zasady  jej  rozliczenia.  Niniejsza  uchwała  jest  również
wymagana przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej
w  Łodzi  jako  jeden  z  elementów  wniosku  składanego  przez  Miasto  w  celu
uzyskania  środków  finansowych  na  realizację  „Programu  ograniczania  niskiej
emisji"  na  lata  2017-2018.  Całość  środków  finansowych  przeznaczonych  na
refundację dla Beneficjentów Końcowych pochodzić będzie ze środków uzyskanych
(dofinansowania)  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska
i Gospodarki Wodnej w Łodzi. Po stronie Miasta leży obowiązek zabezpieczenia
środków na kampanie informacyjne i monitoring realizacji projektu.

Naczelnik   Agnieszka Pietrowska- z programem „Kawka” nie wyszło,  próbujemy
uzyskać dofinansowanie z WFOŚiGW, za 2 tygodnie może będziemy wiedzieli coś
więcej.

Radny  Tadeusz  Feliksiński-  jest  za  tym,  żeby  emisja  była  niska  ale  program
ograniczania  niskiej  emisji  to  brzmi  raczej  odwrotnie  czy  tak  ogłoszony  jest
program.
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Naczelnik  Agnieszka Pietrowska- tak to brzmi i  tak zostało ogłoszone i musimy to
stosować.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem  projektu uchwały  –20, przeciw-0, 
wstrzymało się -0. Przyjęto.

Ad.9
Sprawy różne
Przewodnicząca  Komisji  Grażyna  Wójcik-  w  materiałach  dla  radnych  są
zaproszenia na 40  dni Pabianic, należy  potwierdzić  swoją obecność na  godz. 17
w niedzielę.

 nie było pytań. 
         
Nagranie CD – zał. Nr 9
Na tym zakończono posiedzenie o godz. 13.40

Protokółowała:              Przewodniczyła:

      Monika Ludziejewska                                                       Grażyna Wójcik
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